
HOVSLAGAR
   SverigeMAGASINET Januari–Februari 2025 nummer 1

Var du med i föreningen på 
1900-talet? Hur var det på 
årsmötena? Vad gjorde ni? 
Och har du bilder från förr? 

Vi planerar ett bildspel med 
minnen från svunna tider. Hur 

var det på 70-, 80- och 90-talet? 
Finns bilder från första Euro-
peiska Mästerskapet på Balders-
näs? Var du med på första fort-
bildningsomgången år 2000? 
Eller har du bilder från något 

årsmöte eller en dråplig fest?
Dela med dig!!! Mejla dina 

bilder till kansliet@hovslagare-
foreningen.se så att !er kan få 
glädje av dem och gotta sig i 
nostalgi!

Nya styrelsen

Barfotaverkare över- 
klagar djurplågeridom
Den 3 januari 2022 avlivades 
shetlandsponnyn Lilla My av 
djurskyddskäl. Nyligen dömde 
tingsrätten en barfotaverkare 
för djurplågeri, men domen 
har överklagats till hovrätten. 

 
Målet avgjordes i december 2024  
i en tingsrätt i Västverige. Shet-
landsponnyn hade fång redan 
när ägaren tog över henne 2015. 
Den hovslagare ägaren då anli-
tade "ck ordning på problemet 
och fortsatte verka Lilla My, som 
gick barfota. Sista gången han 
verkade ponnyn, 30 september 
2021, såg han att den hade ha# 
fång under sommaren. Däre#er 
blev Lilla Mys hovslagare sjuk 
och kunde inte längre verka 
ponnyn. 

En annan hästägare i stallet där 
ponnyn var inackorderad re-
kommenderade ägaren att kon-
takta en barfotaverkare, vilket 
ägaren också gjorde. Barfota-
verkaren har enligt egen uppgi# 
utbildat sig inom SANHCP.

Redan vid första sms-kontak-
ten informerade ägaren barfota-
verkaren om att ponnyn ha# 
fång och att den måste verkas 
lite och o#a. Hon sa också att 
barfotaverkaren kunde ta kon-
takt med ordinarie hovslagare.

Barfotaverkaren verkade pon-
nyn en första gång den 4 novem-
ber. Enligt henne hade hon varit 
väldigt försiktig och med tången 
knipsat av cirka en millimeter. 
Hon kontaktade inte ordinarie 
hovslagare.

Den 25 november verkade bar-
fotaverkaren ponnyn igen. E#er 
den verkningen var ponnyn hårt 
verkad vittnade både ponnyns 

ägare och stallägaren inför rätten. 
Direkt e#er verkningen märk-

tes inget men snart blev ponnyn 
ömfotad och e#erhand som da-
garna gick "ck hon allt svårare 
att gå. Stallägaren vittnade inför 
tingsrätten om att hon trodde 
ponnyn fått snöklumpar under 
hovarna men när hon tittade 
e#er såg hon att ponnyn inte 
hade någon tå kvar och att hon 
gick på sulorna. Sulorna blev 
röda och ponnyn var mycket 
smärtpåverkad och ovillig att gå. 

Den 12 december tillkallades 
veterinär, som konstaterade att 
ponnyn gick på bara sulan och 
saknade bärrand i främre delen 
av hoven på alla fyra hovarna. 
Veterinären gipsade alla hovar-
na för att avlasta dem samt satte 
in smärtlindring.

Ponnyns ordinarie hovslagare 
kontaktades och när han "ck se 
bilder av hovarna kunde han 
konstatera att en stor del av hov-
väggen var bortklippt och att 
ponnyn gick på sulan.

Ytterligare en hovslagare som 
vid ett tillfälle tittade på pon-
nyns hovar vittnade om att pon-
nyn enligt hennes bedömning 
inte själv hade kunnat slita hov-
arna så som de såg ut. 

Den 3 januari 2022 kontak-
tades veterinär igen då ponnyn 
var kra#igt smärtpåverkad, vil-
ket framgick i en "lmsekvens 
som visades för rätten. På kväl-
len samma dag avlivades pon-
nyn av djurskyddsskäl.

Tingsrätten konstaterar i sin 
dom att vittnenas uppgi#er får 
stöd av åklagarens skri#liga 
bevisning, bland annat veterinä-
rens journal och anmälan samt 
bilder från den 12 december.

Försvaret hade kallat tre vittnen 
men ingen av dessa vittnen hade 
varit i stallet eller trä$at ponnyn. 
Ett av vittnena, en hovslagare, 
framförde att det är mycket 
osannolikt att barfotaverkaren 
verkat hovarna så som de ser ut 
på bilderna från den 12 decem-
ber samt att han sett henne verka 
vid andra tillfällen och att hon 
då varit mycket försiktig. En an-
dra person vittnade om att hon 
anlitar barfotaverkaren till sina 
hästar varav en fånghäst och att 
barfotaverkaren sagt att hon inte 
verkar hästar med fång. Ett tred-
je vittne var en hovvårdare som 
vittnade om att hon anser barfo-
taverkaren vara lite väl försiktig.  

Försvaret ly#e också fram att 
man ansåg att underlaget i ha-
gen var olämpligt och att barfota-
verkaren hade rekommenderat 
ägaren att använda boots.

Tingsrätten gick på åklagarens 
bevisning och slog fast att barfota-
verkaren begått gärningen av 
grov oaktsamhet och dömde 
henne för djurplågeri till villkor-
lig dom och dagsböter.

Barfotaverkaren har överklagat 
domen till hovrätten. 

 Lisa Olsson

På årsmötet på Åby förra 
året gav ni medlemmar 

oss i styrelsen i uppdrag att 
utreda och besluta i frågan om 
en eventuell entréavgi# för 
icke medlemmar som vill 
besöka årsmöteshelgen.

Vi har vänt och vridit på 
frågan och nu har styrelsen 
kommit fram till att vi ska ha 
en entréavgi#. 

Avgi#en blir 2 400 kronor 
plus moms. Den faktureras 
och ska betalas i förväg. Detta 
innebär att vi återinför registre-
ringen, så alla besökare 
behöver pricka av sig när de 
kommer, även medlemmar.

Avgi#en ska gälla för dem 
som inte är medlemmar i SHF. 
Även stödmedlemmar betalar 
inträde. Personer över 65 år 
har 50 procent rabatt. Elever 
på skolorna går gratis men de 
måste anmäla sig via sin skola. 
Festmiddagen är dock öppen 
för alla som köper biljett.

Nu ser vi fram emot landslags-
uttagningen på BYS den 15 
februari och hoppas att många 
vill prova lyckan där. Informa-
tion om landslagsuttagningen 
hittar ni på hemsidan, under 
!iken Competition.

Däre#er stundar årsmötet på 
Solvalla, där vi ska få lyssna 
till fem intressanta föreläsare 
som ska utbilda 
oss.

Ta hand om 
varandra! 

Mikaela 
Hallstedt 

Ordförande

Nu blir det 
entréavgift 
på årsmötet

GICK PÅ SULAN.  Foto: Privat

Ordförande har ordet



Nu blir det inträdesavgift 
för icke medlemmar
Årsmöteshelgen hålls den  
25-27 april på Solvalla. Nytt  
för i år är entréavgift för icke 
medlemmar.

Klara föreläsare så långt  
är Craig Trnka, leg vet 
Ellen Law, som ska prata 

röntgendiagnostik, Charlotte 
Ruben som ska prata om plaster, 
Chrichan Ivarius som sitter i 
Ansvarsnämnden för djurens 
hälso- och sjukvård och vår 
försäkringsrådgivare Martin 
Lindberg. 

Styrelsen är i full gång med att 
slipa på programmet. 

Landslagsauktion,  Årets  hov-
slagarekollega, Årets gesäll,  
Årets hovslagarbil samt gesäll-
brevsutdelning för dem som valt 
att ta emot sitt gesäll- och/eller 
mästar- brev på årsmötet står på 

programmet. Vill du nominera 
till Årets kollega så mejla: 
hovslagarekollega@hovslag 
areforeningen.se
Glöm inte att anmäla din hov-
slagarbil till utställningen Årets 
hovslagarbil: hovslagarbil@
hovslagareforeningen.se

Information läggs ut på hemsi-
dan e#er hand som det blir klart. 
Där "nns också länken för att 
boka hotell. Boka senast 24 mars 
för rabatterat pris. OBS! Vänta 
inte med att boka. Tänk på att 
rummen kan ta slut.

Anmälan sker till kansliet, ock-
så senast 24 mars. Matpaket och 
biljett till festmiddag förbeställs 
via länk, som kommer att med-
delas längre fram. Icke medlem-
mar som vill besöka årsmöteshel-
gen betalar entréavgi# på 2 400 kr 
+ moms. Avgi#en faktureras och 

betalas i förväg. Elever går gratis 
men ska anmäla sig via sin skola. 
Stödmedlemmar som vill vara 
med betalar fullt pris. Alla personer 
över 65 år har 50 procent rabatt. 

Festmiddagen på lördag kväll  
är öppen för alla. Biljett bokas 
via länk som kommer läggas ut 
på hemsidan framöver.

2 400 kr + moms för att besöka årsmöteshelgen

FORTBILDNING. Helgen fredag 
28 februari till söndag 2 mars 
hålls block 3 och 6. 
På fredagen är det block 3 

och lördag-söndag körs 
block 6. Anmäl dig snarast 
om du vill vara med genom 
att skicka mejl till kansliet.
Listan över intresserade av 

block 1 växer. Vill du vara 
med när vi drar igång en ny 
omgång av fortbildningen så 
anmäl ditt intresse redan nu 
och säkra din plats.

Block 3 och 6 
28 februari  
till 2 mars Island nyinvald medlem  

på EFFA:s årsmöte i Verona
Fortbildningen 25 år – Wattle hyllades

Fång med Jansson på K1

Hallå där...
Rose-Marie 
Clark, som tagit 
initiativ till SÄS, 
Sveriges Äldre 
Smeder, en 
grupp för hov-
 slagare som  
fyllt 65 år. 

Varför har du startat SÄS?

företagare och när man blir 
äldre och slutar sko tappar 
man umgänget. Man har sin 
identitet som hovslagare men 
när man inte längre skitar ner 
sig varje dag, vem är man 
då? Det här är ett sätt att 
fånga upp folk och ha en 
fortsatt gemenskap.
Hur har intresset varit?
– När folk började höra av sig 
så förstod jag att det här är 
efterlängtat. Är man 65 år 
fyllda och vill vara med så  
är det bara att höra av sig  
till mig!
Vad har ni gjort hittills?
– Vi var tio personer som 
träffades i Stockholm i början 
av december. De kom från 
Sundsvall, Falun, Göteborg, 
Sandviken, Karlstad, alltså så 
roligt! Vi var på julmarknad i 
Gamla stan, sen åt vi lunch 

efteråt visade Mats Holm-
stedt oss hovstallet. Det gav 
sån otrolig energi och gav sån 
mersmak. 
Vad händer härnäst?
Jag har redan börjat planera 
för nästa träff, som vi ska ha i 
anslutning till årsmötet. Då 
ska vi åka på en båttur till 
Drottningholm och promen-
era i parken där och prata 
och umgås. 
– Det ser jag så mycket fram 
emot.

I LIVRUSTKAMMAREN. Från vänster 
Anders Lundgren, Åke Lind-
kvist, Michael Knap, Kerstin 
Haga-Wilund, Pär Hopman, 
Stig Bruun, Mats Persson och 
Rose-Marie Clark.

SKYDDAD TITEL. Den 28 novem-
ber la regeringen fram sin 
proposition ”Bättre förutsätt-
ningar för djurens hälso- och 
sjukvård” för riksdagen. Nu 
återstår att riksdagen ska 
klubba igenom den, där bland 
annat förslaget om skyddad 
titel för hovslagare ingår.

Regeringen 
har lagt fram 
sin proposition

Kallelse till årsmöte
SHF:s årsmöte hålls söndag 
den 27 april klockan 10.00 
på Solvalla. Årsmötet är 
öppet för medlemmar. 
Det blir sedvanliga årsmötes-
förhandlingar och val.    
   Motioner ska vara styrelsen 
tillhanda senast åtta veckor 
före mötet. 

två veckor innan mötet på 
föreningens hemsida,  
bakom inloggningen.

FESTLIGT. Du kan ta emot ditt 
gesällbrev på årsmötet. Om 
du vill det, gör så här: När du 
ansöker om gesällbrev på 
pappersblankett skriver du på 
raden för utdelningsort 
”Hovslagareföreningens 
årsmöte”.
Söker du via webben väljer 

du under utdelningsort 
”Annat, se kommentar” och 
skriver i kommentarsfältet 
”Hovslagareföreningens 
årsmöte”. Detsamma gäller 
förstås för mästarbrev.

Ta emot ditt 
gesällbrev  
på årsmötet

Hela 85 representanter från 21 
länder var på plats när EFFA 
höll årsmöte i italienska 
Verona. 

Från SHF deltog ordförande 
Mikaela Hallstedt och kassör 
Christian Martinius.

Första dagen spenderades på 
stadsvandring i Verona, med 
sy#e att lära känna varandra och 
diskutera ländernas olika ar-
beten i föreningarna. 

SHF:s representanter avslutade 
dagen med en middag med 
företrädare från Holland, Polen, 
England, Finland och Norge.

EFFA Educational Event
Dag två ägnades åt själva 

årsmötet. Bland nyheterna fanns 
en ny hemsida och ett framtaget 
formulär för länder som vill an-
söka om medlemskap. En fråga 
som ledde diskussion var om icke 

medlemmar ska få tävla i EM.
Den 14-16 mars hålls EFFA 

Educational Event 2025, i 
Stoneleigh. Det är en chans för 
hovslagarelever att få interna- 
tionella erfarenheter och kontak-
ter.

EFFA:s granskarkår har under 
året besökt sju länder på deras 
examensdagar. Nästa gång 
Sverige får besök är 2029.

Sist men inte minst röstades 
Island in som nytt medlems-
land.

STADSFLANÖRER. EFFA bjöd årsmötesdelegaterna på rundvandring i 
Verona.

FÅNGAT INTRESSE. Henrik Jansson fångade publiken med sin kunskap i de anrika lokalerna på K1.

Hur mycket påverkar en sko 
rörelsemekaniken i hoven? 
Det har man undersökt på 
SLU. Och resultaten 
förvånade även dem själva. 

Den 8 november lockade höst-
mötet med Henrik Jansson 61 
personer till K1 i Stockholm. 

Men redan kvällen innan åt 34 
av dem en gemensam middag 
på hotellet. 

Säkerheten på K1 är hög så det 

tog en stund att slussa in alla 
förbi vakten. Väl inne började 
dagen med att uppmärksamma 
att SHF:s fortbildning fyllde 25 
år 2024. (se nedan) 

Däre#er delade Henrik Jans-
son med sig av sina kunskaper 
om fång men också om bakbe-
nens mekanik och dess påver-
kan på hästen. E#er lunch blev 
det rundtur med Mats Holm-
stedt som bland annat visade  

sin smedja på K1, polisrytteriet 
och livrustkammaren. 

På e#ermiddagen berättade 
Jansson om forskning på SLU 
där man undersökt hur skor 
påverkar rörelsen i hoven. Re-
sultatet förvånade även dem 
själva då det visade sig att skon 
har väldigt liten påverkan. Men 
det hoppas vi att magister Jans-
son kan återkomma till i Fråge-
spalten framöver.

I 25 år har SHF:s nestor  
Ove Wattle varit en grundbult  
i fortbildningen. För det 
hyllades han på höstmötet. 

Höstmötet inleddes med att 
Ove Wattle höll ett litet föredrag 
om hur det hela började. En ar-
betsgrupp drogs igång 1999. 
Bland pionjärerna var dåvarande 
ordförande Mats Persson, Sven 
Eriksson, Kent Holmström och 
Göran Åkerström från SLU  och 
tillsammans drog de upp rikt-
linjer. Den 30 april 1999, i sam-
band med EM i hovslageri på 
Baldersnäs, lade gruppen fram 
ett förslag på hur fortbildningen 
kunde se ut.

På Valborg 1999 hölls ytterlig-
are ett möte där även Mustadfors 
bruks VD samt leg vet Chris 
Johnston och leg vet Ove Wattle 
och några till deltog. Mustadfors 
tog på sig att "nansiera första 
årets arbete med att ta fram in-
nehåll och utbilda instruktörer, 
men drog sig senare ur, då 
företaget tröttnade på admin-

strativa ofärdigheter som gjorde 
att Mustad inte "ck någon rap-
portering om hur många hov- 
slagare som vidareutbildats.

Under åren har många varit 
engagerade i fortbildningen, 
men Ove Wattle har varit med 
från start och det är djurväl-
färden som har drivit honom. 

Ove tackade Mats Persson, 
Sven Eriksson och (avlidne) 
Chris Johnston för deras arbete 
i samband med skapandet av 
fortbildningen. Han tackade 

också alla som engagerat sig 
som instruktörer och de som 
lagt tid på att utveckla kunnan-
det om hoven och hovslageri. 

– Det är ni som gjort det värt 
att lägga tid på detta. Vi har till-
sammans förbättrat den svenska 
hästvälfärden, sa Ove Wattle.

 Ove "ck presenter och för att 
visa sin uppskattning o$entlig-
gjorde styrelsen i SHF att den 
avser att föreslå årsmötet på 
Solvalla att göra Ove Wattle till 
hedersmedlem.

BLIVANDE HEDERSMEDLEM? Ove Wattle ärades med presenter och ett 
eventuellt blivande hedersmedlemskap för sina insatser.



FRÅGA: Kan du redogöra för 
skoning vid veka kotor. Ska des-
sa hovar alltid ha en längre sko? 
Bredare tådel på sko? Lägga 
fram sko? Teorierna är många 
när jag diskuterar med hovsla-
gare. Ett bra tips jag fått är att 
sko benparet med veka kotor 
först och sedan fortsätta med 
det andra benparet, då märker 
man ganska snart om hästen 
känns bekväm med den skonin-
gen man gjort.  

 Mvh anonym 

SVAR: Hej!
När vi pratar om veka kotor så 

kan det delas in i !era kategorier 
och därför behöver vi hitta 
grundproblemet för att sedan 
veta vilken åtgärd vi behöver 
göra.

Om vi börjar i fölstadiet är 
det är inte helt ovanligt att föl 
har veka kotor. Vanligast är på 
bakben men kan vara även  
fram. Är det att tån på fölet lig-
ger någon centimeter i lu#en 
och fölet står och väger lite på 
trakten, då är det verkning att 
backa tillbaka trakterna och 
korta tån som gäller. Sen får 
man lägga på motion så fölet 
får stärka upp sig. Är fölet så 
vekt att det står på kotorna och 
inte kan få den motion som be-
hövs utan att få sår på huden, så 
måste vi verka fölet och backa 
balansen och sedan gå vidare 
med plast eller fölskor med 
palmart eller plantart utlägg så 
fölet kan få stöd och börja röra 
sig och stärka upp sig. Prog-
nosen på veka föl är bra och 
inom någon vecka eller två med 
motion så brukar benställnin-
gen ha rättat till sig.

Hästen, som räknas som ung-
häst omkring sex månader till 
två år, skall normalt inte vara 
vek i sin stödjeapparat. De man 
ser som är veka i stödjeapparaten 
är o#a det i kombination med 
rakhasighet, där det kan "nnas 
en sjukdom som heter DSLD 
Degenerative Suspensory Liga-
ment Desmitis. Det är ett sys-

temfel i kollagen-samman-
sättningen hos hästen. En sådan 
häst behöver undersökas av  
veterinär och med ultraljud. 
Prognosen är dålig och det är 
inte en häst som skall användas 
i avel, så har man ett sto som ger 
ett sådant föl så bör man inte 
avla längre på den individen då 
det syndromet är är#ligt.

Om vi tittar på den äldre 
hästen exempelvis hästar som 
tävlat mycket, är det vanligast 
hos travare men det kan dyka 
upp hos vilka raser som helst. 

Den äldre hästens stödjeappa-
rat blir lite sliten med tiden och 
det arbete den utfört. De kan då 
se lite veka ut i kotan. Här får 
man även bedöma status på 
trakterna så de inte ”kraschar”. 
Om så är fallet tycker jag att 
man kan !ytta vikt mot strålen 
för att fortsatt ha ett bra stöd i 
hovens bakre del. Det vanligaste 
jag använder är heartbar eller 
3D sula.

Ser hoven ändå hel ut men 
kotan är vek eller hästen even-
tuellt till och med står lite under 
sig, då tycker jag att skor med 
utlägg bakåt är av fördel som till 
exempel äggsko. Ibland kan 
även den typen av häst dra tån 

lite i marken och få en konvex 
hovvägg i tån så tänk även på att 
skydda tådelen med exempelvis 
toecap, lätt tåriktning, extra 
material i tån (slitskydd). Även 
vissa äldre hästar kan börja röra 
sig lite trångt bak med en stryk-
ningsrisk. Eventuellt kan man 
lägga till lite lateral support.  
Ibland kan man även få göra 
alla variationer på den äldre 
hästen bak för att ge den ett så 
bra stöd som möjligt.

Innan man beslutar sig för 
någon typ av beslag oavsett 
ålder så skall man besiktiga 
hästen både statisk och dyna-
misk. Även hovstatus e#er 
verkning, hur man lyckas med 
sin balans. Jag brukar normalt 
sko ett benpar i taget men det är 
mest för att det passar mitt ar-
betssätt. Det viktigaste är att du 
besiktigar noga innan och e#er 
skoning och att du lyckas med 
ditt mål, inte så mycket vilken 
ordning du tar hovarna.

Henrik 
Jansson 

FWCF
Hovslagar-

mäster 

Veka kotor – skillnad på föl 
och äldre, lite slitna hästar 
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TRYGG, DIGITAL PLATS.  Svenska 
Hovslagareföreningen. Så 
heter facebookgruppen som 
endast ni medlemmar i 
föreningen är välkomna att 
ansluta er till.  

Tillsammans skapar vi en 
välkomnande och vänlig plats 
med möjlighet att ha åsikter 
eller ställa frågor utan att bli 
uthängd och påhoppad.

Skriv in ”Svenska Hovsla-
gareföreningen” i facebooks 
sökruta så hittar du gruppen. 

Här är ingen fråga dum!

Vår grupp på 
facebook – 
är du med?

Landslaget 
tas ut på BYS 
15 februari

MEDLEMSKAP. I början av de-
cember mejlades fakturorna 
för 2025 års medlemskap ut. 

Hittar du inte din faktura så 
hör snarast av dig till kansliet!

Den som inte betalat sin 
medlemsfaktura den 31 janu-
ari anses ha utträtt ur förenin-
gen och är inte längre 
försäkrad via SHF.

Hör av dig om du 
saknar fakturan

13 januari!
Svarstiden för enkäten 
om sexuella trakasserier, 
som görs inom projektet  
Trygg hästsport, som vi 
skrev om i förra numret 
har förlängts till den 13 

här: www.trygghest.com

TÄVLING. Domare vid landslags-
uttagningen är George Roger-
son (U.K). Sista anmälnings-
dag är 15 januari och an-
mälan är bindande.

Överskott från tävlingen går 
till det blivande landslaget.

Vi tackar BYS som sponsrar 
med lokaler!

VEKA KOTOR. Åring med DSLD 
Degenerativ Suspensory 
Ligament Desmitis.

FÖL MED PROBLEM. 
Foto: Henrik Jansson

GAMMAL OCH SLITEN. Äldre häst 
som gärna vill stå under sig.


